
كس�ي به درستي 
فريدون حسن

   گزارش
در  نم��ي دان�د 
فدراسيون فوتبال 
چه خبر است. حتي خود فدراسيون نشين ها هم 
نمي دانند كه دقيقاً اوضاع چگونه اس�ت. اين را 
مي توان ب�ه راحت�ي از اظهارات ض�د و نقيض و 
پرونده س�ازي هاي چند وقت گذش�ته به خوبي 
متوجه شد. آخرين مورد آن هم جلسه پنج شنبه 
گذشته بود كه اصلاً به رسميت نرسيد تا نه چيزي 
تأييد ش�ود و نه چي�زي امضا تا اوض�اع فوتبال 
همچنان بر پاشنه بي در و پيكري و حاشيه بچرخد!
راستي چگونه مي توان از هيئت رئيسه اي كه يك 
عضو آن به جرم فساد مالي در زندان است و دو عضو 
ديگرش از ابتدا به صورت غير قانوني در آن حضور 
داش��تند و بقيه هم فعلًا به فكر توييت زدن عليه 
يكديگر هستند، توقع داش��ت كه فوتبال را از اين 
مخمصه نجات دهند؟ بيهوده نيس��ت كه در اوج 
تهديدهاي فيفا و كنفدراسيون فوتبال آسيا مير شاد 
ماجدي با خونسردي تمام مي گويد كه جواب نامه 
آنها را داده ايم و مشكلي پيش نمي آيد. تا يادمان 
مي آيد و سابقه تاريخي نش��ان مي دهد، هر بار در 
فوتبالمان اينگونه جواب داده ش��ده با يك بحران 
روبه رو شده ايم و كاري هم نتوانسته ايم انجام دهيم. 
حالا و با اين تفاسير بايد منتظر چه پيامدي باشيم، 
فقط بايد صبر كرد و ديد. اما آنچه كه مشخص است 
نوع برخورد آقايان با اين همه حاشيه و جار وجنجال 
حكايت از آن دارد كه بايد منتظر يك بحران جدي 

و يك طوفان سخت براي فوتبال باشيم، طوفاني كه 
معلوم نيست با مديريت آقايان فوتبال كشور بتواند 

سر سالم از آن بيرون بياورد. 
   هيئت رئيسه قانوني يا غير قانوني

نكته جال��ب توج��ه در خصوص هيئت رئيس��ه 
فدراسيون فوتبال اين است كه از ۱۱ عضو قانوني 
هيئت رئيسه ، فقط هشت نفر مي توانند به صورت 
قانوني در جلسات شركت كنند! تازه اگر از جمع 
اين هشت نفر هم كسي كاري نداشته باشد يا اينكه 
س��رگرم رفع و رجوع تخلفات ديگر خود نباشد! 
اينگونه است كه جلسات هيئت رئيسه از رسميت 
مي افتد، اما سئوال اصلي اينجاس��ت كه با توجه 
به اتفاقات افتاده و تغييرات ص��ورت گرفته اصلًا 
هيئت رئيسه فدراس��يون فوتبال وجاهت قانوني 
دارد يا خير؟ سؤالي كه حس��ن كامراني فرد عضو 
هيئت رئيسه اينگونه به آن پاسخ مي دهد: » خبر از 
رسميت افتادن هيئت رئيسه نادرست است. ما در 
چارچوب قانوني كار خودمان را دنبال مي كنيم به 

دنبال حفظ آرامش فوتبال هستيم.«
   نقطه نظر مشترك

اي��ن روزها آقايان هيئت رئيس��ه بيش��تر از آنكه 
به فكر حل معضلات باش��ند درگير افش��ا شدن 
مي��زان پاداش هاي دريافتي  ش��ان در ازاي صعود 
تيم ملي به جام جهاني هستند. موضوعي كه باعث 
ش��ده براي اولين بار بعد از بركناري عزيزي خادم 
همصداي شان كند و همه از غير اخلاقي بودن اين 

افشاگري صحبت كنند. 

مثلاً ميرشاد ماجدي، سرپرست فدراسيون فوتبال 
كه مي گويد: » بنده ه��م براي اين افش��اگري ها 
صد درصد متأس��ف هس��تم، اما اتفاقي است كه 
افتاده و بايد آن را جمع كنيم. « يا مهرداد سراجي 
عضو هيئت رئيسه كه يد طولايي در توييت زدن 
عليه بقيه هم��كاران خود در هيئت رئيس��ه دارد 
كه مي گويد: » افشاي اين مسائل در رسانه ها كار 
غيراخلاقي بوده است، نبايد اتفاق مي افتاد و بايد 
اين رويه اصلاح ش��ود. ما در جري��ان آن بخش از 
پرداخت هايي كه خارج از چارچوب بوده اس��ت، 
نبوديم و آنهايي كه در چارچوب بوده مسلماً مصوبه 
هيئت رئيسه را داشته و همه افراد مربوطه اين حق 
جلسات، حقوق و پاداش ها را دريافت كردند و كار 

خلاف قانون نبوده است.«
   تدارك بي تدارك

در ميان اين همه حاش��يه طبيعي است كه نبايد 
توقع داش��ت، حرفي از تيم ملي زده شود كاري در 
جهت آمادگي تي��م براي حض��ور در جام جهاني 
قطر صورت گيرد. جالب اين كه آقايان هم صراحتاً 
عنوان مي كنند كه فعلاً هيچ خبري از برگزاري بازي 
تداركاتي نيست، حالا چه با تيم هاي مطرح و چه با 

تيم هاي دم دستي و دسته چندم فوتبال جهان !
سرپرست فدراسيون فوتبال خيلي راحت آب پاكي 
را روي دست همه مي ريزد و مي گويد: » به هيچ وجه 
نمي توانيم با تيم هاي اروپايي بازي كنيم، به خاطر 
اين كه همزمان در مسابقات اروپايي هستند و تعداد 
تيم هايي كه مي توانيم با آنها بازي كنيم بسيار كم 

است. همين باعث مي شود انتخاب هاي مان كم شود، 
اما تمام سعي خود را مي كنيم بهترين تداركات را 
داشته باشيم. بازي با نيوزلند را در دستور كار داريم و 
با يكي، دو تيم ديگر هم مشغول رايزني هستيم، اما با 

برزيل و آرژانتين هيچ صحبتي نداشتيم. 
   خيال راحت 

اما مهم ترين مسئله اين روزهاي فوتبال حساسيت 
فيفا و كنفدراسيون فوتبال آسيا به اتفاقات رخ داده 
در چند ماه اخير است. حساسيتي كه باعث شده 
تا نامه اي مش��ترك به فدراس��يون فوتبال ارسال 
كنند و در خصوص تغييرات و برخي مسائل ديگر 
از جمله بحث حضور بانوان در ورزشگاه ها توضيح 
بخواهند و پيشنهاد تشكيل كار گروه هم بدهند. با 
اين حال آقايان فدراسيون نشين در اين خصوص 
هم با خونس��ردي تمام جواب مي دهند. ماجدي 
مي گويد: » نامه فيفا ارسال شده است و جواب آن 
را داديم. ان ش��اءالله موردي نخواهد بود. اين نامه 
درباره مسائلي كه بيرون آمده و خواستار تشكيل 
يك كارگروه براي حضور بانوان در ورزش��گاه بود. 
همچنين در آن از ش��فافيت انتخاب��ات در زمان 

سرپرستي تشكر شده است.«
اما سراجي به گونه ايي ديگر پاسخ مي دهد. او مدعي 
اس��ت كه اصلًا در جريان اين نامه نيس��ت و براي 
توجيه اين بي اطلاعي مي گويد: » به هر حال يك 
تقسيم كاري صورت گرفته است. من در جريان نامه 
هستم و پاسخ آنهم ارسال شده است، ولي در حوزه 

تخصص من نبوده است.«
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شيوا نوروزي

دنيا حيدري

ليورپول كلوپ را تا 2026 از دست نمي دهد
آرزوهاي بزرگ يورگن در آنفيلد

يكي از موفق ترين مربيان دنيا تصميم قطعي اش را براي ادامه همكاري با 
ليورپول تا سال 2026 گرفت. در پاييز 20۱5 يكي از بهترين نقل و انتقالات 
دنياي مربيگري اتفاق افتاد و يورگن كلوپ به جمع قرمزها اضافه ش��د تا 

انقلابي بزرگ در آنفيلد به وجود بياورد. 
گروه ورزشي Fenway به عنوان مالك باشگاه ليورپول در اين مدت تمام 
تلاشش را كرد تا اجازه جدايي به سرمربي موفق ندهد. به خدمت گرفتن 
كلوپ از دورتموند آلمان سختي هاي خاص خود را داشت. تيم انگليسي 
براي آن كه او را به آمدن به جزيره راضي كنند، زمان زيادي گذاشت و در 
نهايت هم به هدفش رسيد. ورود كلوپ به جزيره تحول بزرگي براي ليورپول 
و حتي ليگ برتر محسوب مي شد. در آن زمان خيلي ها فكر مي كردند مربي 
آلماني زياد در انگلي��س دوام نم��ي آورد و او نيز نمي تواند ه��واداران در 
مرسي سايد را به آرزوهاي بزرگشان برساند. ولي يورگن با تفكرات خاص 
خودش ثابت كرد به بزرگترين افتخارات هم مي توان دست يافت، حتي اگر 

هواداران 30 سال حسرت به دل مانده باشند. 
طي اين مدت قرمزپوشان با تكيه بر فلسفه فوتبال كلوپ متحول شده و يكي 
از قدرتمندترين تيم هاي فوتبال جهان لقب گرفتند. آنها هم اكنون در سه جام 
معتبر مدعي قهرماني هستند؛ ليگ برتر، جام حذفي و ليگ قهرمانان. ضمن 
اينكه آنها قبلاً با فتح جام اتحاديه نخستين قهرماني فصل را جشن گرفته اند. 
با اين وجود نبايد شرايط گذشته مرسي سايد فراموش شود. اگر امروز آنها 
يك جام در دست دارند و براي كسب سه جام ديگر نيز مي جنگند، مديون 
مربي خوش فكر و نترس خود هس��تند. با آمدن كلوپ ليورپول جان تازه 
گرفت و س��تاره هاي بزرگي به دنيا معرفي ك��رد. خوش بين ترين هوادار 
ليورپول نيز فكر نمي كرد، طي دو سال دو كاپ مهم به ويترين افتخارات 
باشگاه اضافه شود. چهار سال از آمدن كلوپ مي گذشت كه قهرماني اروپا به 
ارمغان آمد. يكي از تيم هاي قديمي انگليس براي رسيدن به سكوي قهرماني 
قاره سبز ۱3 سال صبر كرد و تا قبل از آمدن يورگن هيچ كس به قهرماني 
فكر نمي كرد، ولي سرمربي 54 ساله غيرممكن برايش معني ندارد. در سال 
20۱9 ليورپول فاتح فينال ليگ قهرمانان شد تا يك جام بسيار ارزشمند به 
آنفيلد بيايد. بعد از آن هم نوبت جام باشگاه هاي جهان بود تا قهرماني اش به 
نام ليورپول ثبت شود. افتخارات قرمزها به همين جا ختم نشد. خودباوري به 
ليورپول بازگشت و در سال 2020 حسرت 30 ساله هواداران به پايان رسيد، 
فتح ليگ جزيره. كلوپ به سه دهه انتظار بندرنشينان پايان داد و ليورپولي ها 

بالاخره جام را از دست ساير مدعيان درآوردند. 
يورگن كلوپ پيش از اين يك بار قراردادش را با ليورپول تمديد كرده بود و 
طبق قرار قبلي مي خواست بعد از 2024 از آنفيلد برود و يك سال كنار خانواده 
استراحت كند. ولي اين طور كه خودش مي گويد اصرار همسرش باعث شده تا 
نظر كلوپ تغيير كند. مذاكرات باشگاه با مرد آلماني سرانجام به نتيجه رسيد و 
بعد از برد ليورپول مقابل ويارئال در نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا اين خبر 
رسماً اعلام شد. بر اين اساس يورگن كلوپ و دستيارانش قراردادشان تا سال 
2026 تمديد شده است. انتشار خبر تمديد قرارداد كلوپ با ليورپول بازتاب 
زيادي داشته به ويژه كه او قبلاً قصد داشت سال 2024 به همكاري اش با اين 
تيم پايان دهد. سرمربي ليورپول در مورد تصميم جديد و تمديد قراردادش 
اظهارنظر جالبي داشته است: » واژه هاي زيادي هستند كه من با آنها مي توانم 
احساسم را از تمديد قرارداد وصف كنم. خوشحال، منقلب و خوشبخت، اما 
اول از همه مي گويم كه هيجان زده ام. درباره ليورپول چيزهاي زيادي هست 
كه من عاشق شان شده ام. قبل از اين كه به اين تيم بيايم، هم اين را مي دانستم 
و بعد از آن كه آمدم بهتر آنها را شناختم و حالا بهتر از هر زمان ديگري مي  دانم 
كه ليورپول چه باشگاهي است. مانند هر رابطه سالمي، اين رابطه هم دوطرفه 
است. دو طرف بايد به درد هم بخورند تا در كنار هم بمانند. من هم احساس 
كردم كه من و باشگاه باز هم مي توانيم به يكديگر كمك كنيم. به همين دليل 

من و دستيارانم به پيشنهاد باشگاه پاسخ مثبت داديم.«
قرمزها شرايط بس��يار خوبي دارند، اول از همه ليگ قهرمانان برايشان 
اهميت دارد. آنها در بازي رفت نيمه نهايي اروپا با دو گل ويارئال را بدرقه 
كردند و با اينكه سرمربي هنوز فيناليست شدن تيمش را قطعي نمي داند، 
ولي ش��اگردان او توانايي كنار زدن ويارئال در بازي برگشت را هم دارند. 
ليورپول در جزيره فقط يك امتياز از من سيتي كمتر دارد و هفته ها است 
كه منتظر لغزش  آبي ها است. اگرچه سيتيزن ها با هدايت پپ به سادگي 
امتياز از دس��ت نمي دهند، اما ليورپولي ها باي��د در بازي هاي باقي مانده 
مرتكب اشتباه نشوند. اين تيم امروز در خانه نيوكاسل به ميدان مي رود و 
فينال جام حذفي را هم مقابل چلسي برگزار خواهد كرد. فرصت كسب 

سه جام، ليورپول را در موقعيتي ويژه قرار داده است.

سرنوشت فوتبال را بايد از آشفتگی فدراسيون پيش بينی كرد

هيئت رئيسه ای که هيچ کس به هيچ کس نيست!

ورزش ايران حامي مردم فلسطين
جامعه ورزش با حضور گس��ترده در راهپيمايي روز قدس يك بار ديگر از 
مردم مظلوم فلسطين حمايت كرد. در آخرين جمعه ماه مبارك رمضان 
و پس از دو سال از ش��يوع كرونا، ديروز مردم ايران به خيابان ها آمدند تا با 
آرمان هاي امام راحل)ره( در حمايت از مردم مظلوم فلسطين و مبارزه با 
رژيم كودك كش و غاصب صهيونيستي تجديد بيعت كنند. ورزشكاران 
ايران سال هاس��ت به عنوان پرچم��دار مبارزه با رژيم صهيونيس��تي در 
جهان ورزش شناخته مي شوند و در اين راه حتي از كسب مدال و عناوين 
بزرگ ورزشي چشم پوشيده اند تا ثابت كنند جوانمردي در ورزش جهان 
نمرده اس��ت و آنها همواره از مظلوم در برابر ظالم دفاع مي كنند. حالا هر 
چقدر كه رسانه هاي وابسته و بنگاه هاي تبليغاتي استكبار جهاني سعي 
در وارونه جلوه دادن حقيقت فاسد و نژاد پرست رژيم صهيونيستي داشته 
باشند،  ورزشكاران ايران اسلامي به عنوان پرچم داران اين حركت ديروز در 
راهپيمايي روز قدس حضوري پررنگ داشتند و بر مبارزه با استكبار جهاني 

و ميثاق با ملت ستمديده فلسطين تأكيد كردند.

 درخشش پينگ پنگ باز نوجوان ايران 
در اتريش

پينگ پنگ باز نوجوان ايران به مرحله حذفي رقابت هاي اتريش راه يافت. 
كميل نيك نژاد كه نخستين مسابقه خود را با برد پشت سر گذاشته بود، با 
پيروزي سه بر يك مقابل توبياس، نماينده كشور ميزبان به عنوان نفر دوم 
گروه به جدول حذفي 64 نفره راه يافت. اين دومين برد نيك نژاد در مرحله 

گروهي بود كه جواز حضور در مرحله بعد را براي او به دنبال داشت. 

آماده باش پايه هاي تكواندو 
با اعلام برنامه رقابت هاي قهرماني آزاد كشور به منظور حضور در اردوهاي تيم 
ملي، تكواندو كاران رده هاي سني پايه براي حضور در تيم ملي به صف شدند. 
مسابقات آزاد قهرماني كشور به منظور شناسايي برترين هاي اوزان دهگانه 
جهت حضور در مسابقات قهرماني آسيا و جهان از 26 ارديبهشت و به مدت 
۱2روز در خانه تكواندو و در دو رده سني نونهالان و نوجوانان برگزار مي شود 

"FIVB در انتظار ديدن 
واليبال بانوان ايران در هانژو 

دي ماه سال گذشته بود كه فدراسيون جهاني واليبال در راستاي برنامه 
توس��عه جهاني واليبال، حمايت از تيم ملي واليبال بانوان ايران در سال 
2022 را تصويب و در همين راستا الساندرا كامپدلي، مربي ايتاليايي را 
براي بهبود عملكرد اين تيم در سطح بين المللي برگزيد. مربي كه به تعهد  
FIVB به مدت يكسال هدايت بانوان ايران را در دست گرفت و حالا بعد 
از گذشت چهار ماه و نيم از اين رخ داد، دكتر آري گراسا، رئيس فدراسيون 
جهاني واليبال با تمجيد از پيش��رفت تيم واليبال زنان ايران عنوان كرد 
منتظر ديدن بازي هاي اين تيم در هانگژو است: » ما از ديدن تأثير مثبت 
طرح حمايت مربيان در كمك به تيم ملي زنان ايران براي بالا بردن سطح 
فني و تاكتيكي خود خوشحاليم و از اينكه ببينيم آنها در هانگژو 2022 

چگونه عمل خواهند كرد، هيجان زده ايم.«

به چرخه انتخابي پايبند هستيم

تأمين فشنگ به نفع کاروان ايران در هانگژو است
ملي پوش تيراندازي نتايج به دس��ت آم��ده در جام جهاني برزيل را       خبر
قابل قبول خواند. فاطمه كرم زاده در گفت وگو با ايرنا ابراز اميدواري 
كرد مسئولان هر چه زودتر مشكل كمبود فشنگ را حل كنند: » نتايج به ويژه در ماده خفيف آن هم 
بدون فشنگ نتيجه بسيار خوبي است و اطمينان دارم با تأمين فشنگ مورد نياز، شرايط بهتر مي شود. 
با قرباني رئيس جديد فدراسيون تيراندازي صحبت هايي داشتيم و به نظر مي رسد او برنامه هاي خوبي 
براي ارتقای سطح تيراندازي كش��ور دارد. البته با تلاش هاي رئيس فدراس��يون برنامه اعزام ما به 
جام جهاني برزيل هماهنگ و اجرا ش��د كه اين گام مؤثري در روند آماده س��ازي تيراندازان است و 
اميدواريم كه ادامه يابد و در اين نقطه متوقف نشود. اميدواريم مسئولان فدراسيون بتوانند فشنگ 
كافي براي تمرينات فراهم يا ش��رايط خوبي براي اعزام تيم به اردوهاي تداركاتي ايجاد كنند. اين 

مسائل به نفع تيم ملي و در نهايت كاروان ايران در بازي هاي آسيايي آينده خواهد بود.«

فدراسيون جهاني وزنه برداري از 
شميم رضوان
      بازتاب

سيستم كسب سهميه المپيك 
2024 پاريس ك��ه در پنج وزن 
)6۱، ۷3، ۸9، ۱02 و ۱02+ كيلوگرم ( مردان و پنج وزن )49، 
59، ۷۱، ۸۱ و ۸۱+ كيلوگرم (زنان برگزار مي شود، رونمايي كرد. 
حداكثر سهميه اي كه به هر كش��ور تعلق مي گيرد سه نفر در 
مردان و س��ه نفر در زنان است؛ س��هميه اي كه به نام وزنه بردار 
خواهد بود نه ورزشكار. در هر بخش مردان و زنان 50 سهميه از 
طريق رنكينگ) هر وزن ۱0 نفر(، پنج سهميه از طريق قاره اي و 
دو سهميه ميزبان و سه س��هميه وايلدكارت توزيع مي شود كه 
مجموع س��هميه هاي توزيع ش��ده در دو بخش م��ردان و زنان 
۱20سهميه است. هر وزن اما تنها ۱2 شركت كننده و هر كشور 
تنها يك نماينده مي تواند داشته باشد و اگر كشوري بيش از يك 
واجد شرايط در هر وزن داشته باشد، بايد يك نفر را انتخاب كند.  
گزينشي هاي المپيك از ۱0 مرداد ۱40۱ تا 9 ارديبهشت ۱403 

است و وزنه برداراني كه بيش��ترين ركورد مجموع در مسابقات 
گزينشي را به ثبت برس��انند، موفق به كسب سهميه از طريق 
رنكينگ مي ش��وند. رقابت هاي كس��ب س��هميه را قهرماني 
بزرگسالان( در  بزرگسالان جهان 2022، قهرماني قاره ها )رده 
سال 2023، گرندپري ۱ و 2 در سال 2023، قهرماني بزرگسالان 
جهان 2023 ، قهرماني قاره ها )رده بزرگس��الان( 2024 و جام 
جهاني 2024 شامل مي ش��ود كه حضور در مسابقه قهرماني 
بزرگسالان جهان 2023 و جام جهاني 2024 اجباري است، اگر 
ورزشكاران در هر يك از دو رويداد شركت نكنند، واجد شرايط 
براي شركت در المپيك 2024 پاريس نيس��تند. ورزشكاران 
مي توانند به اختيار خود حداقل در سه رويداد مسابقات قهرماني 
جهان 2022، قهرماني قاره ها 2023 و 2024، گرند پري ۱ و 2 
شركت كنند، اما در مجموع بايد در پنج گزينشي المپيك شركت 
كرده باش��ند و مهلت تأييد س��هميه ا ز سوي كش��ورها نيز تا 

۱۱خرداد ۱403 است.

سيستم كسب سهميه وزنه برداري المپيك مشخص شد

حضور در 2 رويداد اجباري است

س��رمربي تيم ملي كش��تي فرنگي بر 
اشرف رامين

    چهره
اجراي صحيح و قانونمند پروس��ه 
انتخاب ملي پوش��ان تأكي��د كرد. 
فرنگي كاران ايران با هدايت محمد بنا نايب قهرمان آسيا شدند و بنا 
نيز از عملكرد شاگردانش رضايت نسبي دارد. سرمربي كشورمان با 
توجه به در پيش بودن بازي هاي آسيايي و جهاني، اجرا شدن چرخه 
انتخابي را يك��ي از اولويت هاي تيم ملي عنوان مي كند: »مس��ابقات 

قهرماني آسيا به عنوان مرحله اي از فرآيند انتخابي تيم ملي در 
بخش برون مرزي محس��وب مي ش��د. طبق وع��ده اي كه 

داده بوديم، به غير از هفت نفر مدال دار كه ش��امل ش��ش 
م��دال دار رقابت هاي جهان��ي و دارنده م��دال طلاي 

اميد هاي جهان بودند، به همه فرنگي كاران ايران اين 
فرصت را داديم كه در سه مسابقه قهرماني كشور در 
زاهدان، انتخابي جام تختي و رقابت هاي بين المللي 
جام تختي خود را مطرح كنند و كار اصلي ما براي 

تكميل اي��ن فرآين��د، از اين ب��ه بعد با حض��ور اين 
كشتي گيران و هفت كش��تي گير مدال آور در تورنمنت هاي 
مختلف بين المللي و اردوهاي آماده سازي آغاز مي شود. تمامي 
برنامه هاي ما با فدراسيون كشتي هماهنگ است و همانطور 
كه گفتم به فرآيند )چرخه( انتخابي تيم ملي پايبند بوديم، 
ما ۱46 روز سخت را پيش رو داريم كه از بين اين نفرات سه 
تيم را براي اعزام به مسابقات كشورهاي اسلامي، جهاني 

صربستان و بازي هاي آسيايي آماده كنيم.«

شيوا نوروزي

نساجي و آلومينيوم هر دو بازنده اخلاق 
رقابت هاي جام حذفي فوتبال باشگاهي ايران در حالي چهارشنبه شب 
گذشته با قهرماني نس��اجي مازندران به پايان رس��يد كه شاهد يكي از 

خاص ترين رقابت هاي حذفي كشور طي سال هاي گذشته بوديم. 
نساجي و آلومينيوم با حذف دو تيم پرهوادار استقلال و پرسپوليس گام 
به ديدار نهايي گذاش��تند تا پس از چندين سال هيچ تيمي از تهران به 
فينال راه پيدا نكند. البته اين تنها يك سر ماجرا بود، خاص تر بودن اين 
ديدار را مي توان به اتفاقات بعد از آن مرتبط دانست. جايي كه همه چيز 
به راحتي زير سؤال رفت و س��رمربيان دو تيم حتي جلوي دوربين هاي 
تلويزيوني هم هيچ ابايي از توهين به يكديگر نداشتند تا ثابت شود آنچه 

كه در فوتبال ايران مهم نيست، مسئله اخلاق و اخلاق گرايي است. 
نساجي مازندران قهرمان ش��د و جام را بالاي سر برد، اما رفتارهاي زننده 
سرمربي اين تيم نسبت به رقيب و حرف هاي تند و واكنش هاي عصبي او 
كه حتي به برخورد فيزيكي هم منجر شد، چيزي نيست كه بتوان به سادگي 
از كنار آن گذشت. اينكه بعد از اين همه سال جام حذفي از حالت دو قطبي 
بودن خارج شده و دو تيم خوب شهرستاني موفق با شايستگي تمام موفق به 
حضور در فينال اين رقابت ها شده اند را بايد به فال نيك گرفت، اما ديدن اين 
همه صحنه زشت و زننده آن هم بعد از قهرماني موضوع قابل هضمي نيست. 
ماجراهايي كه حتي قهرماني را به كام هواداران واقعي نساجي مازندران هم 
تلخ كرد و ظاهراً بايد مورد توجه جدي قرار گيرد. حالا دوباره بحث شكايت 
و شكايت كشي مطرح است و زدن انواع و اقسام اتهام ها به هم جالب اينكه 
حالا كه كار از كار گذشته و آبرو ها ريخته شده است دو طرف يكديگر را به 
خويشتنداري دعوت مي كنند، غافل از اين كه آنچه كه نبايد رخ مي داده 

اتفاق افتاده است و ديگر براي تعارف تكه پاره كردن خيلي دير است. 
نساجي مازندران قهرمان شد به شايستگي هم اين عنوان را به دست آورد، 
اما در نهايت اخلاق را باخت كه اين يكي شايد بسيار مهمتر از جامي بود 
كه ساكت الهامي و شاگردانش بالاي سر بردند و البته اين اتفاقات حتي 

اگر آلومينيوم هم قهرمان مي شد قابل تكرار شدن بود.

آبروي ورزش ايران در گرو نظارت 
ورزش ايران طي س��ال هاي اخير باره��ا و بارها آماج لطم��ات آگاهانه 
و ناآگاهانه قرار گرفته اس��ت. اش��راف نداش��تن بر امور و لجاجت هاي 
خودخواهانه، اهم ضربه هاي جبران ناپذيري است كه بدنه ورزش كشور 
را طي اين سال ها نشانه رفته است. رخدادهاي تأسف برانگيزي كه تبعات 
بس��ياري از جمله به تاراج رفتن آبروي ورزش را بر جاي گذاشته است؛ 
اتفاقاتي كه با يك بازنگري جزئي مي توان در يافت دليل اصلي آن نبود 

نظارت بر عملكرد افراد است. 
مستقل بودن فدراسيون ها در اينگونه موارد مي تواند دستاويزي باشد 
براي فرار از بار مسئوليت و انداختن توپ در زمين ديگري. با وجود اين، 
اما اين بهانه قابل قبولي نيست، وقتي اهم بودجه آنها را دولت به اشكال 
مختلف تأمين مي كند. ضمن اينكه اس��تقلال فدراسيون ها به معناي 
حكومت ملوك الطوايفي نيست كه هيچ گونه دخل و تصرفي نتوان در 
آن كرد. خصوصاً وقتي تصميمات نادرست افرادي كه در رأس كار قرار 
دارند مي تواند ورزش كشور را دچار بحران و چالش كند و آبروي آن را در 
معرض حراج بگذارد. درست مثل اتفاقي كه به واسطه ندانم كاري هاي 
قمري، رئيس سابق فدراسيون فوتبال رخ داد و بنا بر ادعاهاي چند روز 
اخير، كمتر كسي از آن باخبر بوده و آنهايي هم كه اطلاعاتي داشتند، 

دستشان به جايي بند نبوده است ! 
اگر چه هاشم كندي، سرپرست فدراسيون دوچرخه سواري مدعي است 
كسي از محروميت قمري توسط اتحاديه جهاني اطلاعي نداشته است، 
اما كنايه چايچي، عضو سابق كميته فني به اينكه »مشخص بود گرفتن 
تست سلامت و استفاده از ورزشكار محروم مشكل ساز مي شود، اما افراد 
در فدراسيون فكر مي كردند اتفاقي رخ نمي دهد « ثابت مي كند تخلفات 
رئيس سابق و حتي عواقب ناشي از آن چندان هم محرمانه نبوده است. 
ندانم كاري ها و تصميمات خلاف قانوني كه گويي عمدتاً به واسطه نبود 
آگاهي و اشراف كامل مس��ئولان تراز اول فدراسيون اتخاذ شده است! 
نكته حائز اهميت، اما آبرويي است كه از دوچرخه سواري ايران رفته ! آن 
هم به واسطه دستكاري رئيس فدراسيون به عنوان بالاترين مرجع در 

دوچرخه سواري در نحوه گرفتن تست هاي دوپينگ. 
بي  شك ماه پشت ابر نمي ماند و محروميت قمري دير يا زود لو مي رفت؛ 
اتفاقي كه چندي پس از جدايي بي سر و صداي او رخ داد، اما مسئله نه 
صرفاً محرومي��ت او، كه نبود نظارت بر عملكرد امثال قهري اس��ت كه 
آبروي ورزش كشور را به باد داده و محروميت هاي ريز و درشت را به بار 
مي آورد! اصرار قمري و امثال او ب��ر بي قانوني، مي تواند آگاهانه يا حتي 
ناآگاهانه باشد، اما اين ورزش ايران است كه به واسه اين اشتباهات تاوان 
پس مي دهد. حال آنك��ه با اندكي نظارت اصولي ب��ر عملكرد اين افراد 
مي توان قبل از نهادهاي بين المللي اقدام كرد و ضمن حفظ آبروي ورزش 

كشور، آن را از ضربه هاي مهلك متعدد در امان نگه داشت. 
قمري نخستين رئيس متخلفي نيس��ت كه از آبروي ورزش ايران مايه 
گذاشته  است، اما بي شك مي تواند آخرين نفر باشد، اگر اتفاقات سال هاي 
اخير اندكي بر حساسيت نهادهاي نظارتي بيفزايد و نقش آنها را در ارزيابي 
و زير ذره بين گذاشتن رفتارها و تصميمات مديران ورزشي پررنگ تر كند، 
اقدامي كه مي تواند ورزش را از يوغ مديران ناآگاه و مديران متخلفي برهاند 

كه با اهدافي جز كسب موفقيت روي كار مي آيند.
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